

MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS

BELARUSIAN STATE UNIVERSITY

FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS

Department of International Law

Annotation to the master's thesis

**CHINA'S CROSS BORDER E-COMMERCE AND INTERNATIONAL
TRADE LAW**

He Ximin

Scientific supervisor:

Lukina Larissa

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 49 pages, 3 chapters, 60 sources.

2. Keywords: cross-border e-commerce, electronic payments, legal regulation, legal supervision, international trade law, consumer protection, data privacy, financial technology

3. The content of the work

The object of this study is China's cross-border electronic payments under the background of international trade law. The research includes the analysis of the legislation on cross-border e-commerce and electronic payments in the People's Republic of China, the United States of America and the European Union.

The subject of the research includes the analysis of the legislation on cross-border e-commerce and electronic payments in the People's Republic of China, the United States of America and the European Union.

The purpose of this thesis is to explore the legal regulation of cross-border e-commerce and electronic payments as an important part of the international trade development in the People's Republic of China, compare it with the relevant methods in other parts of the world, and determine the possible methods to improve the existing laws and regulations related to electronic payments in cross-border e-commerce and international trade law.

Research methods: literature analysis, through the analysis of national and international legal acts, to explore how to adapt the existing legal methods to the cross-border electronic payments in the digital economy environment. Case study method, citing specific data and cases to support the research conclusion. The comparative analysis method is used to make a comparative analysis of the legal regulations of cross-border e-commerce and electronic payments in the People's Republic of China, the United States of America and the European Union legislation.

Research results: This study comprehensively discusses the legal regulatory framework of cross-border e-commerce and its key component – electronic payments in the People's Republic of China. By analyzing the legislative differences among the People's Republic of China, the United States of America and the European Union in the field of cross-border electronic payments, this thesis puts forward a series of improvement suggestions to enhance China's competitiveness and legal adaptability in the field of global cross-border payment.

Reliability of materials and results of the thesis: This study cited authoritative data sources to ensure the reliability and accuracy of the information. Many national laws and regulations and international conventions are quoted to ensure the legal basis for the study. By using the methods of literature analysis, case study and comparative analysis, the scientificity and reliability of the research results are

ensured.

Recommendations for the use of the results: it is proposed that policy makers should refer to the policy suggestions put forward in this thesis, improve the laws and regulations of cross-border e-commerce and electronic payments, and improve the regulatory efficiency and the level of consumer protection. It is suggested that enterprises should optimize the compliance process, reduce compliance costs, actively innovate and enhance market competitiveness according to the analysis of this thesis. It is suggested that academic researchers should further study the legal issues of cross-border e-commerce and electronic payments, especially in the application of new technologies and international coordination. It is proposed that international organizations strengthen cooperation, promote the formulation of international standards for cross-border e-commerce and electronic payments, and promote the healthy development of the global market.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и содержание магистерской диссертации: 49 страниц, 3 главы, 60 источников.

2. Ключевые слова: трансграничная электронная торговля, электронные платежи, правовое регулирование, юридический надзор, международное торговое право, защита потребителей, конфиденциальность данных, финансовые технологии.

3. Содержание работы

Объектом исследования являются трансграничные электронные платежи в Китае в контексте права международной торговли. Тема исследования включает анализ законодательства Китайской Народной Республики, Соединенных Штатов Америки и Европейского союза, касающегося трансграничной электронной торговли и электронных платежей.

Предметом исследования является анализ законодательства по трансграничной электронной торговле и электронным платежам в Китайской Народной Республике, Соединенных Штатах Америки и Европейском союзе.

Цель этой статьи – изучить правовое регулирование трансграничной электронной торговли и электронных платежей, которые являются важной частью развития международной торговли Китайской Народной Республики, сравнить их с соответствующими подходами в других регионах мира и определить возможные пути совершенствования существующих законов и правил, касающихся электронных платежей в трансграничной электронной торговле и права международной торговли.

Методология исследования: анализ литературы, анализ национальных и международных правовых актов для изучения того, как адаптировать существующие правовые подходы к трансграничным электронным платежам в условиях цифровой экономики. Метод тематического исследования, в котором приводятся конкретные данные и примеры в поддержку выводов исследования. Сравнительный анализ законов и правил трансграничной электронной торговли и электронных платежей был проведен в рамках законодательства Китайской Народной Республики, Соединенных Штатах Америки и Европейском союзе.

Результаты исследования: В исследовании всесторонне рассматриваются правовые основы трансграничной электронной торговли и ее ключевого компонента – электронных платежей в Китайской Народной Республике. Анализируя различия в законодательстве Китайской Народной Республики, США и ЕС в области трансграничных электронных платежей, в данном исследовании предлагается ряд улучшений для повышения конкурентоспособности и правовой адаптации Китая в области трансграничных

платежей по всему миру.

Надежность материалов и результатов диссертации: В этом исследовании цитируются авторитетные источники данных для обеспечения надежности и точности информации. Ссылки на многочисленные национальные и международные правовые нормы и правила, а также международные конвенции обеспечивают правовую основу для исследования. Научный характер и достоверность результатов исследований обеспечивается с помощью таких методов, как анализ литературы, метод тематических исследований и сравнительный анализ.

Рекомендации по использованию результатов: директивным органам рекомендуется принять во внимание политические рекомендации, изложенные в этой статье, для совершенствования законов и правил трансграничной электронной торговли и электронных платежей, повышения эффективности регулирования и уровня защиты потребителей. Согласно анализу этой статьи, предприятиям рекомендуется оптимизировать процесс соблюдения, снизить затраты на соблюдение, активно внедрять инновации и повышать конкурентоспособность на рынке. Академическим исследователям рекомендуется продолжить изучение правовых аспектов трансграничной электронной торговли и электронных платежей, особенно в области применения новых технологий и международной координации. Международным организациям рекомендуется активизировать сотрудничество в целях содействия разработке международных стандартов трансграничной электронной торговли и электронных платежей, а также здоровому развитию мирового рынка.